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FIRESPORT'90 

L'any de la 
consolidació 
Joan Santos pensa que la tercera edició 
referma el prestigi de la fira 

"W oan Santos, regidor 
I d'esports de l'Ajuntament 
I de Figueres i vice-president 

• I del Patronat Municipal de 
msport, és un dels principals 
promotors de Firesport. Ocupa el 
càrrec des de les últimes eleccions 
municipals, a les quals es va 
presentar per Esquerra 
Republicana. 

—Quin pas endavant 
representa, en relació amb les 
edicions anteriors, la celebració de 
la tercera edició de Firesport? 

—«Per a la fira, en representa 
la consolidació definitiva. És la 
primera no comercial que va 
fer-se arreu de l'Estat espanyol, i 
això és important. Comporta la 
potenciació dels nostres clubs i 
entitats esportives, que durant la 
fira poden posar en coneixement 
de tots els figuerencs i els 
habitants de'la comarca el treball 
que han fet durant la resta de 
l'any. En segon lloc, i 
especialment enguany, va 
dedicada molt exclusivament a la 
mainada de Figueres, amb la 
incorporació del parc actiu 
infantil. Finalment, crec que s'han 
introduït diferents proves que 
l'any passat ja van tenir un ressò 
important, com la marxa popular, 
la cursa amb bicicletes, la baixada 
amb patins, etcètera, amb la 
intenció de fomentar al màxim la 
participació de tots els ciutadans. 

—En l'edició d'aquest any, a la 
fira hi seran presents entitats 

relacionades amb l'olimpisme... 
—«Sí. Hi haurà una 

paijicipació bastant notòria. El 
nombre d'estands s'ha incrementat 
notablement. Hi seran 
representades entitats importants 
en l'esport del nostre país, com el 
COOB'92, la Vila Olímpica, 
l'Olimpíada Cultural i també el 
Patronat d'Esports de Banyoles. 
Em sembla que també és 
destacable la participació tan 
activa que té MIFAS. A més del 
seu estand, ha organitzat un 
torneig de bàsquet internacional 
—amb equips de Burdeus, Tolosa, 
Barcelona i Madrid— i un 
eslàlom amb cadires de rodes, en 
el qual prendran part esportistes 
minusvàlids d'arreu de l'Estat 
espanyol. Tot això comporta que 
el conjunt de les activitats sigui 
molt més ampli, i que millori 
també el nombre i el nivell dels 
convidats que vindran a fer 
exhibicions o xerrades». 

—És la feina específica que ha 
de fer un patronat de l'esport, 
organitzar fires com aquesta? 

—«No és la feina específica 
que ha de fer, però entenc que és 
una de les que ha de fer. Un cop 
fetes les més elementals, com 
dotar l'esport escolar de tots els ~ 
avantatges possibles i facilitar a 
tots els clubs el màxim ajut, és 
quan es veu la capacitat del 
Patronat per organitzar fires com 
aquesta». 

—El nivell actual de pràctica de 

l'esport a Figueres és bo? . 
—«Sí. A nivell de clubs, es 

continua participant en categories 
molt bones; en alguns esports, en 
les més altes. En altres disciplines, 
s'està treballant amb una pedrera 
important, com en el cas de la 
natació o el bàsquet. Pensant que 
les instal·lacions són ocupades al 
cent per cent, queda clar que la 
gent practica l'esport al màxim, 
tant a nivell competitiu com 
amateur. És per això que els 
arranjaments de les actuals 
instal·lacions municipals —pistes 
d'atletisme, de tennis, camps de 
futbol..— i la creació d'un nou 
pavelló són fruit de la demanda 
esportiva de Figueres. Això ens fa 
veure que l'esport a Figueres es 
troba en un bon moment». 

Pensant en el nou pavelló 

—Precisament aquest futur 
pavelló, que ha d'estar a punt a 
final d'any, és la culminació de la 
infrastructura esportiva 
municipal? 

—«És una obra molt important 
per al futur de l'esport figuerenc, 
però que evidentment ha d'anar 
acompanyada de les obres de 
remodelatge ja comentades. Hi ha 
pendent la construcció d'unes 
pistes d'atletisme de tartà a 
l'estadi de les Pedreres. El 
projecte ja ha estat aprovat en un 
ple municipal, i això és important. 
Aquest nou pavelló implicarà per 
a Figueres poder donar un ampli 
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Empreses que hi col·laboren: Flors Bahí - Figueres, Botiga del Pa - Figueres, Maià -
Figueres, Destil·leries Gerunda - Girona, Cafès Bonka de Beltran i Ramirez - Fjgueres, 
Consell regulador de vins d'origen Empordà - Costa Brava - Cooperativa Ricardell -
Cooperativa d'Espolla - Caves de l'Empordà - Oliveda S.A. - Covinosa - Celler Sta. Maria -
Celler Trobat, Maquinària de cuina - Garcia i Casademont de Figueres, Lavànderia Ma.. 
Luisa - Figueres, Forn la Barceloneta - Figueres, Aigües Les Creus - Maçanet de Cabrenys, 
TV. Figueres. 

Willie Joncs i Hank McDowell van participar en l'edició de Fircsport'89. 

ventall de possibilitats, no 
únicament en els esports d'equip, 
que és veu clar que 
experimentaran una gran millora, 
sinó també en el capítol 
individual, ja que es disposarà 
d'unes pistes d'squash i d'un 

gimnàs que el Patronat Municipal 
de l'Esport de Figueres intentarà 
que tingui un màxim rendiment 
amb diferents modalitats, com el 
karate, judo, aeròbic, musculació, 
gimnàstica correctiva.... 

Nascuda per Santa Creu 

A questa és la tercera edició 
de Firesport. La primera, 
que es va realitzar l'any 
1988, va ser l'estrena de la 

nova junta del Patronat Municipal 
de l'Esport de Figueres. Va fer-se 
coincidir amb les Fires i Festes de 
la Santa Creu i, tot i tenir un 
important èxit de participació, va 
quedar una mica diluïda dins el 
conjunt del programa de les fires. 
«Va ser aleshores quan vam 
pensar que calia configurar un 
programa amb les activitats a 
part», recorda Pere Blanco, que 
complia llavors el seu tercer mes 
com a secretari tècnic del 
Patronat Municipal de l'Esport de 
Figueres, càrrec que continua 
ocupant a hores d'ara. En aquest 
primer Firesport les principals 
activitats van ser una marxa 
urbana, uns Campionats de 
bàdminton al carrer, un cicle de 
conferències al Museu de 
l'Empordà, una sessió de cinema 
esportiu amb pel·lícules de tot el 
món, una jornada de natació i una 
trobada d'atletisme escolar. El 
Patronat Municipal de l'Esport de 
Figueres tenia un estand situat en 
el pavelló comercial de les fires de 
la Santa Creu, des d'on 
s'informava de cada una de les 
activitats programades. 

La segona edició va ser 
plantejada amb ànim de 
crekement i va buscar-se un lloc 
que tingués una capacitat de 
recepció de personalitats del món 
de l'esport, a més de poder revifar 
l'activitat esportiva. A la Rambla 
de Sara Jordà van situar-se 37 
estands, en els quals eren 
representats tots els clubs i 
entitats esportives de la ciutat de 
Figueres, i també els mitjans de 
comunicació. A més dels estands, 
a la Rambla hi havia una pista 
polisportiva que servia de centre 

d'exhibició, amb unes graderies 
que podien encabir 450 persones, 
i al Museu de l'Empordà van 
fer-se totes les conferències i les 
projeccions de les pel·lícules. 
Durant tot el dia, els nens de les 
escoles de la capital de l'Alt 
Empordà varen visitar la fira i van 
participar en les activitats que 
se'ls organitzaven: tallers, curs de 
seguretat vial i projeccions de 
vídeo sobre l'esport figuerenc. En 
total, van visitar Firesport'89 uns 
3.000 alumnes. 

Pregó de Corgos 

El pregoner de l'anterior edició 
va ser Antoni Corgos. A més, van 
ser a la fira José Luis Doreste, Nil 
Bohigas, Andoni Zubizarreta, 
Salvador Servia, Lluís Juvanteny, 
Joan Ayats, Ot Pi, Pep Ribera, 
Thao-Quiang, l'equip de 
gimnastes del Claret, Juanan 
Mentxaka, Joan Golobart, Pep 
Mauri, Vassili Raths, Ezequiel 
Castillo, Hank McDowell, Joan 
Maria Gavaldà i Willie Jones. A 
més, també va organitzar-se una 
marxa urbana i un ball popular a 
la Rambla de Sara Jordà, entre 
d'altres activitats. 

«Firesport'89 va comportar la 
consagració de la fira i una 
fórmula perquè es conegués el 
Patronat Municipal de l'Esport de 
Figueres a nivell de carrer. Ara la 
gent sap què s'hi fa i qui és la 
gent que hi treballa. És molt 
important la presència, per 
primera vegada, de tots els clubs 
en un mateix lloc, que va implicar 
el coneixement real de les 
possibilitats esportives de 
Figueres», comenta Pere Blanco, 
que considera que va valer la 
pena la feina feta i que s'ha 
traduït en una millora en l'actual 
edició, que s'ha concebut com la 
de la consolidació definitiva. 
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